
Nieuwsbrief

Dijkversterking 
Nieuwegein
Het dijkversterkingstraject loopt van de 
gemeentegrens ter hoogte van de A2 tot aan 
de Beatrixsluis. Dit beslaat een totale lengte 
van ongeveer 3,5 km. De Lekdijk in dit gebied is 
grotendeels gelegen in een stedelijke omgeving 
met Vreeswijk en haar historische sluizen als 
grote blikvanger. Bij de dijkversterking kijken 
we hoe we de versterking kunnen combineren 
met verbeteringen in de leefomgeving. Het 
project is in 2020 opgestart en zit nu in de 
planuitwerkingsfase. In 2027 starten we met de 
uitvoering.

Tijdens de planuitwerkingsfase werken we 
het voorkeursalternatief verder in detail uit. 
Onderdeel van het project is ook de restauratie 
van de Oude Sluis. Voor de dijkversterking 
zijn maatregelen nodig aan de sluisdeuren, 
kolkwanden en de bodem. Daarnaast zijn de 
bruggen, de elektra en het metselwerk aan groot 
onderhoud toe. Deze restauratiewerkzaamheden 
nemen we mee in het project.

Nieuwegein 

Editie 1 / 2025

Voorwoord
In deze nieuwsbrief leest u over de laatste 
ontwikkelingen rond de dijkversterking in 
Nieuwegein en wat er nog gaat gebeuren. 
We kijken terug op een bewonersavond bij 
de Oude Sluis en waar u ons de afgelopen 
tijd heeft kunnen zien, zoals tijdens een 
wandeling langs de dijk en de Dag van de 
Vaart. Verder bespreken we de voortgang 
van het project en hoe we u op de hoogte 
houden via de BouwApp. Ook leest u over 
het gebruik van de schotbalkenloods en 
een interview met de voorzitters van de 
wijkplatforms.

Op 1 april ben ik gestart als 
omgevingsmanager bij het waterschap. 
Ik heb het gebied inmiddels verkend en 
ben met veel plezier aan het inwerken. 
De afgelopen tijd is er veel werk gedaan 
achter de schermen en we maken goede 
vooruitgang. Naast mij zijn er nog twee 
collega’s begonnen in het omgevingsteam 
van Nieuwegein. In deze nieuwsbrief stellen 
wij ons aan u voor. Ik hoop het goede werk 
van mijn voorgangers voort te zetten!

Karin Tuinman
Omgevingsmanager

nieuwegein@hdsr.nl  
karin.tuinman@hdsr.nl | 06 52 90 06 33
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Wat is er gebeurd?
Bewonersavond Oude Sluis
De afgelopen tijd zijn wij veel buiten 
geweest. Op 29 januari was er een 
bewonersavond over de wensen van 
ondernemers, direct betrokkenen en 
omwonenden bij de Oude Sluis. Tijdens 
deze avond ging het specifiek over het 
gebied rondom de Oude Sluis. 

Hoogheemraadschap de Stichtse 
Rijnlanden (HDSR) wil graag zo vroeg 
mogelijk de wensen verzamelen voor de 
grote veranderingen die daar gepland zijn. 
Als deze wensen haalbaar en betaalbaar 
zijn, kunnen we er rekening mee houden in 
het ontwerp of de uitvoering. 

Kon u niet aanwezig zijn, maar wilt u 
nog wel het gesprek aangaan? Neem dan 
gerust contact op met Karin Tuinman.

Dag van de Vaart
Op zondag 6 april vond de Dag van de 
Vaart plaats. Dit jaarlijkse evenement is 
de start van het culturele buitenseizoen 
in Nieuwegein. In de schotbalkenloods 
op de Oude Sluis waren wij ook aanwezig 
met collega’s Annelien Ter Meer en Freddy 
Bosscher om bezoekers uitleg te geven 
over de restauratie van de sluis en het 
dijkversterkingsproject Nieuwegein. Clarion 
Wegerif, collega adviseur cultuurhistorie 
bij HDSR, nam aan de hand van unieke 
historische foto’s en kaartmateriaal, 
bezoekers mee in een tijdreis terug naar 
1894 en vertelde hoe het er destijds uitzag.

Werkgroep overleggen
Met de werkgroep hebben we het 
afgelopen half jaar een drietal 
bijeenkomsten gehad, waaronder 
een dijkwandeling waarbij ook onze 
hoogheemraad Els Otterman, de 
gemeente Nieuwegein en Rijkswaterstaat 
aanwezig waren. In de werkgroep zit 
een vertegenwoordiging van bewoners, 
gebiedspartners en belangengroepen. 
Zij vervullen de rol van klankbordgroep 
en geven ons de signalen door uit de 
omgeving. Verslagen van de werkgroep 
bijeenkomsten worden na goedkeuring van 
de werkgroep gedeeld op de website.

Wat komt eraan?
Aangescherpte waterveiligheidsopgave
Het technisch team werkt aan het verbeteren van de waterveiligheid. Door middel van het analyseren van de uitkomsten die uit aanvullende 
onderzoeken komen, maken ze nieuwe berekeningen. Ze kijken naar de bekleding (grasmat), stabiliteit en ondergrond van de dijk. 
Deze berekeningen kunnen veranderingen laten zien. Zodra dit duidelijk is, wordt u hierover geïnformeerd. Naar verwachting is dit nog dit 
jaar. Op basis van de aangescherpte waterveiligheidsopgave, wordt een variantenstudie uitgevoerd. Hier worden bewoners ook bij betrokken. 
Hierna volgt het vergunningenontwerp. 

Restauratie Oude Sluis
Een onderdeel van het dijkversterkingsproject is ook de 
restauratie van de Oude Sluis. Denk hierbij aan werkzaamheden 
aan de sluisdeuren en de bodem. Daarnaast zijn de bruggen, het 
elektra en het metselwerk toe aan groot onderhoud.

Vertraging
We streven naar betrouwbare en zorgvuldige plannen. Soms 
gebeuren er dingen waardoor een project vertraging oploopt. 
De afgelopen maanden is de projectorganisatie veranderd, 
waardoor meer tijd nodig was voor het opzetten van het team. 
Hierdoor konden projectinhoudelijke zaken niet doorgaan zoals 
gepland. Het project Nieuwegein heeft hierdoor ongeveer een 
half jaar vertraging opgelopen. De start van de uitvoering is naar 
verwachting gepland voor halverwege 2027.
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Medegebruik schotbalkenloods Vreeswijk
Begin 19e eeuw is de Oude Sluis in de huidige vorm aangelegd, 
inclusief schotbalkenloodsen en sluiswachterswoning. Samen vormen 
ze een Rijksmonument. HDSR is eigenaar van de Oude Sluis en de 
schotbalkenloods op de Lekdijk. De loods is aangepast voor gebruik 
door het wijkplatform Vreeswijk en de Stichting Fort Vreeswijk. 

Het is een uniek gebouw in de dorpskern van Vreeswijk, met 
uitzicht over de Lek. Project Sterke Lekdijk gebruikt de loods voor 
bijeenkomsten. Tot begin 2027 kunnen bewoners de loods gebruiken 
voor onder meer tentoonstellingen, concerten en kortdurende 
evenementen. Stichting Fort Vreeswijk coördineert het medegebruik. 

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met Koos Hofs van 
Stichting Fort Vreeswijk of kijk op de website www.fortvreeswijk.nl.

De schotbalkenloods met de ondertekenaars 
voor medegebruik: Koos Hofs, Monique de Beer 
(beide stichting Fort Vreeswijk), René Kwant 
(Wijkplatform Vreeswijk) en Remco Lots (HDSR)

Blijf op de hoogte via de BouwApp 
Wij maken bij het waterschap gebruik van de BouwApp. Ook voor 
dit project. De berichten die we hier gaan delen gaan gaandeweg 
het project steeds mee toenemen. De BouwApp gaat een belangrijke 
rol vervullen als communicatiemiddel. Dus wilt u snel op de hoogte 
blijven? Download hier de BouwApp door de QR-code te scannen.
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Wijkplatform Hoogzandveld, Zandveld & Lekboulevard (met Cobie Smith tweede van rechts vooraan)

Cobie Smith is voorzitter Wijkplatform Hoogzandveld, Zandveld & Lekboulevard en René 
Kwant van Wijkplatform Vreeswijk. Hieronder volgt een duo interview met de voorzitters, 
die ook lid zijn van de werkgroep van de dijkversterking van de Lekdijk in Nieuwegein.

Wat is jouw relatie met het waterschap en de dijkversterking?
Cobie: Ik woon al ruim 30 jaar met veel plezier in Nieuwegein en kijk uit over de prachtige uiterwaarden. In de afgelopen 30 jaar heb ik de 
uiterwaarden enorm zien veranderen met eerst maïsvelden. Tot 10 jaar terug het project Ruimte voor de Rivier hier startte. Dit prachtige 
project heeft ervoor gezorgd dat de natuur terugkomt, zo zie je veel verschillende soorten vogels en zelfs hazen hiernaartoe trekken 
met laagwater. 

René: Vanuit Vreeswijk is de wens om tijdens de werkzaamheden zo min mogelijk overlast te hebben voor de ondernemers en de bewoners. 
Deze zorgen kunnen we delen binnen de werkgroep van de Sterke Lekdijk. Maar wij zien ook kansen met de dijkversterking om de 
toeristische zichtbaarheid van de vier unieke sluizen in Vreeswijk te verbeteren tijdens dit project. Ook kunnen we vanwege dit project 
de schotbalkenloods bij de Oude Sluis gebruiken voor culturele activiteiten. Dat is ook een mooi resultaat van de samenwerking met 
het waterschap.

Wat vinden jullie van de plannen van de dijkversterking en de manier waarop jullie hierbij betrokken worden?
Cobie: De noodzaak van dijkversterking leeft nog niet bij iedereen. Ik ben me bewust van de rol van klimaatverandering en het belang 
van dijken voor onze veiligheid. Via het wijkplatform en presentaties van het waterschap proberen we meer mensen te betrekken en te 
informeren. Het waterschap betrekt ons goed, vooral via het werkatelier, waar we zorgen kunnen bespreken met korte lijntjes. Begin dit jaar 
maakten we met experts een wandeling door het gebied en door hun uitleg ga je ook op een andere manier naar de dijk kijken. 

René: Het moet gebeuren, natuurlijk liever niet voor Vreeswijk vanwege de overlast, maar ik ben me er ook van bewust dat droge voeten 
hebben heel belangrijk is. De overleggen met HDSR en gemeente worden zeer gewaardeerd door het Wijkplatform. We beseffen dat dit een 
langdurig en complex proces is qua informatiestroom en besluitvorming, maar we worden er goed bij betrokken. Ook al kost dit ons tijd - we 
doen het graag voor het algemene belang.

Wat vind jij een mooie plek in het gebied en waarom?
Cobie: De hele uiterwaarden is prachtig en Vreeswijk zelf, waar de bewoners met recht trots op kunnen zijn. De dijk hoort bij de Lek en de 
uiterwaarden en het is een prachtig gebied voor bewoners en toeristen om te wandelen en fietsen. 

René: Een hele mooie plek is het bankje achter de schotbalkenloods bij de Oude Sluis. Hier wordt veel gebruik van gemaakt. Lief en leed 
wordt hier gedeeld, van huwelijksaanzoeken tot het verwerken van verdriet. Dit is gewoon een geweldige plek, alleen al genieten van het 
uitzicht met een ijsje is de moeite waard.

Maak kennis met... 
De voorzitters van de Wijkplatforms 

René Kwant
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Maak kennis met... 
Het omgevingsteam

Karin Tuinman
Per 1 april ben ik gestart als uw nieuwe 
omgevingsmanager bij het waterschap! 
Het is een inhoudelijk én mensgericht 
project, waarin mijn ervaring goed tot zijn 
recht komt. Ik neem deel aan verschillende 
overleggen met gebiedspartners, voer 
keukentafelgesprekken en zorg er samen 
met mijn collega’s voor dat u op de hoogte 
blijft van de laatste ontwikkelingen. Ik vind 
het belangrijk om te weten wat er speelt. 
Daarom ben ik  regelmatig op locatie te 
vinden. Ik investeer graag in goede relaties, 
want uit ervaring blijkt dat dit tot de beste 
resultaten leidt voor alle partijen.

Annelien Ter Meer-Ronda
Van individuele bewoner tot grote 
organisatie, ieder puzzelstukje is belangrijk. 
Ik werk inmiddels al ruim 5 jaar aan Sterke 
Lekdijk. Sinds november 2024 ben ik ook 
betrokken bij het deelproject Nieuwegein. 
In een dijkversterkingsproject spelen er 
verschillende belangen. Ik vind het vooral 
leuk om samen naar oplossingen te zoeken. 
Mijn insteek is om de dijk in Nieuwegein 
te versterken, met zorg voor individuele 
belangen en met oog voor het historische 
hart van Vreeswijk.

Boas Prins
Ik leg graag de connectie tussen 
de mensen en de (technische) 
werkzaamheden. Zo zit ik bij 
overleggen met gebiedspartners, 
schrijf ik deze nieuwsbrief en voer ik 
keukentafelgesprekken. Ook regel ik 
werkgroepoverleggen, plan ik afspraken 
in en stem ik onderzoeken af met 
perceeleigenaren en aanwonenden. Ik vind 
het belangrijk dat we regelmatig aanwezig 
zijn op de dijk en benaderbaar zijn voor uw 
vragen, wensen en zorgen.
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Hoogwaterbeschermingsprogramma
Deelproject Nieuwegein valt onder het project Sterke 
Lekdijk, dat deel uitmaakt van het Hoogwater beschermings-
programma. Dat is een landelijke aanpak om dijken in 
heel Nederland veilig te houden en de waterveiligheid van 
ons land te waarborgen voor nu en in de toekomst.

Blijf op de hoogte via onze digitale nieuwsbrief
Via onze digitale nieuwsbrief blijft u automatisch op de 
hoogte van de ontwikkelingen rond het project Nieuwegein. 
Bent u nog niet aangemeld? Doet u dat dan via onze website: 
hdsr.nl/sterkelekdijk/nie/aanmelden

Contact en meer informatie
Meer informatie vindt u op: hdsr.nl/sterkelekdijk/nieuwegein

Met vragen over het project kunt u ook mailen naar: 
nieuwegein@hdsr.nl of contact opnemen met  
Karin Tuinman 06 52 90 06 33.

Colofon
Hoogheemraadschap  
De Stichtse Rijnlanden 
Postbus 550, 3990 GJ Houten 

Projectbureau ‘Sterke Lekdijk’ 
hdsr.nl/sterkelekdijk/nieuwegein

nieuwegein@hdsr.nl

Samenwerkings- /gebiedspartners  
van het deeltraject:

Een hele puzzel
Een makkelijke dijkversterking bestaat niet. Een dijkversterking is altijd 
een grote ingreep, met veel impact op de omgeving en hoge kosten. 
Maar er is wel degelijk verschil. De dijkversterking in Nieuwegein is 
één van onze ingewikkeldste trajecten, een hele puzzel, juist omdat 
u zo dicht bij de dijk en de sluis woont, werkt, winkelt, wandelt en op 
 terrasjes zit. Dat vraagt veel van ons (planning, maatwerkoplossingen, 
overleggen, inpassen) en van u (overlast, ongemak, overleg, mogelijk 
ook nog schade).  Laten we er samen het beste van maken. Niets doen 
is geen optie, want we doen het wel echt ergens voor: onze eigen 
(water)veiligheid. Laten we dat steeds voor ogen houden.

Tot ziens op de of bij de dijk.

Els Otterman
Hoogheemraad
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